
Ajuntament de Felanitx

ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió
Núm.:7/2023
Caràcter: extraordinària 
Convocatòria: primera
Data: 22 de maig de 2023
Horari: de 10:00 hores a 10:35 hores
Lloc: sala de plens de la Casa Consistorial de Felanitx.

Assistents
 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina  Soler  Torres,  Pedro  Acosta  Durán,  Sebastià  Adrover  Palmer,

Rafael Rubio Ferrer, Marta Cano Roig i Miquel Àngel Obrador Escribano pel
Partit Popular.

 Miquel  Lluís  Mestre  Mestre,  Maria  Mesquida  Artigues  i  Pau  Massutí
Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.

 Pere Antoni Mascaró Fiol, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco Duarte Barceló, María Gracia González López i Damiana Massutí

Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Juan Diego Vidal Jorquera, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàssar, per Vox Baleares.
 Joan Garcia Cortès, secretari.
 Francisco Coll Vidal, coordinador dels Serveis Socials Municipals.
 Violeta Rojas González, educadora social.

El Sr. Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit,  s’incorpora a la sessió a les
10:10 h.

1. EXPEDIENT 1580/2023. APROVACIÓ DEL PLA LOCAL D’INFÀNCIA I
ADOLESCÈNCIA

1.1 Proposta d’aprovació del Pla Local d’Infància i Adolescència 2023-
2027

El  Ple  de  l’Ajuntament  està  assabentat  de  la  proposta  de  la  regidora,  Sra.
Catalina Soler,  d’aprovació del  Pla Local  d’Infància i  Adolescència 2023-2027,
dictaminat  prèviament  per  la  Comissió  Municipal  Informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals de 16 de maig de 2023, que es transcriu a continuació:

«Antecedents

1.- L’Ajuntament de Felanitx té el reconeixement de Ciutat Amiga de la Infància
per la UNICEF des de l’any 2018. Per tal d’obtenir el reconeixement, l’Ajuntament
de  Felanitx  va  haver  d’aprovar  un  Pla  d’Infància  i  Adolescència  2018-2022,
vigència que corresponia amb el reconeixement de Ciutat Amiga de la Infància. A
causa de la pandèmia de la Covid19 i de replantejaments interns sobre el procés
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del  Programa  Ciutats  Amigues  de  la  Infància,  UNICEF  va  prorrogar  el
reconeixement fins 2023.  

2.- Un element clau per obtenir el reconeixement de Ciutat Amiga de la Infància
va ser la creació del Consell d’Infants de Felanitx i el seu manteniment. Des de
2018 i fins a l’actualitat s’han mantingut i augmentat les activitats relacionades
amb la participació de la infància. S’ha realitzat un Consell d’Infants anual i a
més durant l’any 2022 i 2023 infants de Felanitx han participat a la Trobada
Estatal  de Consell  d’Infants  d’Espanya,  a  la  Trobada Autonòmica de  Consells
d’Infants,  al  Parlament  Infantil  de  les  Illes  Balears  i  al  Consell  d’Infants  i
Adolescents de Mallorca.

3.- Entre el mes de desembre de 2022 i el mes de maig de 2023 UNICEF ha
reunit en diverses ocasions les Ciutats Amigues de la Infància per explicar nova
la  plataforma de  renovació  del  reconeixement  i  anar  formant als  tècnics  per
poder completar el procés amb la data màxima del 31 de juliol de 2023.

4.- Els dos criteris fonamentals per poder renovar el reconeixement com a Ciutat
Amiga de la Infància és el manteniment d’un Consell d’Infants en el municipi i
l'elaboració d’un Pla d’Infància i Adolescència pels propers anys.

5.- Durant els mesos de febrer a abril de 2023 s’ha realitzat el diagnòstic de la
situació  de la  infància i  l’adolescència  del  municipi  de Felanitx  a partir  d’una
doble metodologia: 
- De recollida de dades dels diferents serveis públics que atenen a la infància i de
les entitats ciutadanes que desenvolupen accions en aquest àmbit.
-  De  participació  activa  de  la  infància  i  l’adolescència  i  de  persones  adultes
implicades directa o indirectament en temes d’infància. 

6.- El diagnòstic ha servit de punt de partida per a la realització del Pla, tenint en
compte la seva valoració i conclusions.

7.- En data 9 de maig de 2023, després de la reunió del 5 de maig amb UNICEF,
la comissió tècnica de CAI Felanitx ha pogut alinear els resultats del diagnòstic i
el Pla amb les directrius marcades per UNICEF. 

8.- El Pla Local d’Infància i Adolescència de Felanitx 2023-2027 contempla els
següents objectius:
1. Dret a ser valorat/da, respectat/da i tractat/da justament.

1.1. Donar a conèixer els drets de la infància i la Convenció sobre els Drets dels
Nin.
1.1.1. Accions formatives sobre els principis i disposicions de la CDN, dirigides a
nins, nines i adolescents.
1.1.2. Accions formatives sobre els principis i disposicions de la CDN, dirigides a
persones adultes.
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1.2. Polítiques i planificació no discriminatòries.
1.2.1.  Activitats  amb  motiu  del  25  de  novembre  dirigides  a  nins,  nines  i
adolescents.
1.2.2.  Activitats amb motiu del 8 de març dirigides a nins, nines i adolescents.

2.   Dret a ser escoltat/da.  

2.1. Participació significativa de la infància a través de l’Òrgan de Participació
Infantil i altres espais.
2.1.1. Consell d’Infants de Felanitx.
2.1.2. Consell d’Adolescents de Felanitx.

2.3.  Foment  de  la  participació  infantil:  sensibilització,  formació,  trobades  i
normatives.
2.3.1.  Implicació   de nins,  nines  i  adolescents en la  creació  de campanyes i
contingut mediàtic.

3.   Dret a serveis essencials  

3.1. Lluita contra la pobresa i les desigualtats d’accés.
3.1.1. Intervenció socioeducativa a nivell individual amb nins, nines i adolescents
en situació de risc.
3.1.2.  Intervenció  socioeducativa  grupal  amb  nins,  nines  i  adolescents  en
situació de risc.
3.1.3. Ajuts econòmics per al suport familiar.

3.2. Educació i TIC: Ajudes, necessitats especials, absentisme, bretxa digital...
3.2.1. Beques i ajudes per facilitar la igualtat d’oportunitats de tots els estudiants
del municipi.
3.2.2. Construcció i posada en marxa de l’escola nova.

3.3. Salut i alimentació.
3.3.1. Projecte salut integral dels adolescents.
3.3.2. Reivindicacions  per la millora de l’atenció sanitària al municipi en relació a
la infància i l’adolescència (pediatria i salut mental). 

4. Dret a viure a entorns segurs i nets

4.1. Protecció a la infància i adolescència en front a tots els tipus de violència.
4.1.1. Protocol de prevenció i atenció de la violència en nins, nines i adolescents.
4.1.2.Millores de l’atenció i vigilància policial en matèria d’infància i adolescència.

4.2.  Habitatge,  planificació  urbana  i  mobilitat  independent  i  segura  cap  a  la
infància.
4.2.1. Educació viària per a nins, nines i adolescents.
4.2.2. Entorns segurs i protectors amb la infància.
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5. Dret a ser nin/a

5.1. Accés a instal·lacions culturals, d’oci i esportives.
5.1.1. Activitats de l’àrea d’esports dirigides a nins, nines i adolescents.
5.1.2. Activitats de l’àrea de Joventut dirigides a nins, nines i adolescents. 
5.1.3. Activitats de les biblioteques dirigides a nins, nines i adolescents.
5.1.4. Espais i activitats dinamitzats fora de l’horari lectiu dirigides a adolescents.
5.1.5.  Espais  on  poder  realitzar  jocs  lliures  i/o  practicar  esports  no  federats
dirigits a nins, nines i adolescents.

6. Estructures i polítiques.

T.1. Estructures i polítiques locals amb enfocament de drets de la infància.
T.1.1. Accions formatives en matèria d’infància als diferents agents implicats.
T.1.2. Difusió a xarxes socials i  mitjans de comunicació de notícies sobre les
accions del Pla de la Infància i l’Adolescència.
T.1.3. Augment de la implicació de professionals tècnics al Pla.

7. Governança.

T.2.1. Coordinació interna.
T.2.2. Coordinació externa.
T.2.3. Sistema de recollida de dades a nivell local, insular i autonòmic.

Fonaments de dret.

Vista la Convenció Internacional del Nin del 20 de novembre de 1989, els infants
tenen dret a manifestar la seva opinió en tots els afers que els afectin. Tenen
dret a cercar, rebre i difondre informació i idees de tota mena (articles 12 i 13).

Vista la Llei 26/2015 de 28 de juliol de modificació del sistema de protecció a la
infància i  a la adolescència,  al  seu article 22 quinquies, l’obligació de valorar
l’impacte  a  la  infància  i  l’adolescència  a  tots  els  projectes  normatius  que
s’aprovin per les Administracions Públiques.

D’acord amb la Guia per a l’obtenció del reconeixement com a Ciutat Amiga de la
Infància per renovar el Reconeixement com a Ciutat Amiga de la Infància s’han
de mantenir una sèrie d'estratègies i mecanismes per aplicar la Convenció sobre
els Drets del Nen a l'àmbit local. Això és:
-  Conèixer,  a  través  de  dades,  la  situació  de  la  infància  i  adolescència  del
municipi. Diagnòstic.
- Tenir espais d’escolta directa a nens i nenes. Consell d’Infants.
- Dissenyar el camí que portarà a la transformació d'aquesta situació trobada, és
a dir, comptar amb una política pública, un pla local d'infància i  adolescència
aprovat pel Ple de l’Ajuntament i dotat de pressupost.

D’acord amb l’article 78 del Real Decret 2568/1986, que aprova el reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, seran sessions
extraordinàries les que es convoquen fora d’una periodicitat establerta. No es va



Ajuntament de Felanitx

poder dur el Pla a aprovació a la sessió ordinària del mes de maig atès què ja
s’havia iniciat tot el procediment però fins a dia 5 de maig el Comitè  Espanyol
d’UNICEF no va comunicar els criteris definitius per alinear els Plans Locals amb
els requisits  necessaris per poder optar a la renovació de Ciutat Amiga de la
Infància. I amb data de 9 de maig la comissió tècnica del Pla va poder concloure
tota la documentació necessària per completar l’expedient d’aprovació del  Pla
adaptat als criteris d’UNICEF. 

En base als fets i fonaments de dret exposats, es proposa al Ple de l’Ajuntament
de Felanitx l’adopció del següent acord:

Primer. Aprovar el Pla d’Infància i  Adolescència de l’Ajuntament de
Felanitx  2023-2027  per  poder  sol·licitar  la  renovació  del  reconeixement  de
Felanitx com a Ciutat Amiga de la Infància.

Segon. Aprovar l’inici dels tràmits per obtenir la condició de renovació
del reconeixement Ciutat Amiga de la Infància i col·laborar pel desenvolupament,
la  millora contínua i  la  innovació en les polítiques d’infància i  adolescència a
Felanitx.

Tercer. Facultar el batle perquè pugui signar qualsevol document que
sigui necessari per fer efectius els acords precedents.»

El batle manifesta que, com ja va explicar a la Comissió Informativa, el motiu
d’haver  de  dur  aquest  expedient  a  una  sessió  extraordinària,  és  perquè  la
documentació va arribar dia 5 de maig i no tenien temps de dur-lo al Ple ordinari
del mes de maig.
En primer lloc,  vol  donar les  gràcies i  l’enhorabona per  la  feina que han fet
infants  i  adolescents  i  assegura que tenen moltes  ganes de sentir  les  seves
propostes de futur per Felanitx.

1.2 Intervencions

1.2.1 Intervenció del coordinador de Serveis Socials

Pren la paraula el Sr. Francisco Coll per agrair la presència de tots i totes. Diu
que és la segona vegada que s’aprova un Pla d’Infància i Adolescència, però és la
primera  vegada  que  es  fa  d’aquesta  forma  tan  participada.  Per  això,  han
considerat molt adient que puguin escoltar, de primera mà, els nins i nines que
han participat, en diferents moments, de tot el procés. Explicaran des de l’inici,
2017-2018,  els  primers  consells  d’infants,  el  que  han  proposat,  mostraran
diferents  vídeos  que  han  fet.  També  explicaran  com  han  fet  el  procés  de
participació per al diagnòstic i per al Pla d’infància i després d’això els membres
del Consistori ja tendran tota la informació necessària per aprovar aquest Pla
d’Infància i Adolescència de Felanitx.

1.2.2 Intervenció de l’educadora social
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L’educadora social, Sra. Violeta Rojas, dona pas a la intervenció dels nins i nines

1.2.3 Intervencions sobre l’evolució del Consell d’Infants

La primera consellera que pren la paraula, explica què és el Consell d’Infants. Diu
que el Consell d’Infants és un espai que tenen nins i nines per expressar la seva
opinió  de  temes  que  els  afecten  i  els  preocupen,  per  fer  propostes  a
l’Ajuntament.  Els  nins i  nines que formen part  del  Consell  d’Infants són dels
cursos de 5è i 6è de vàries escoles de Felanitx. Actualment hi ha 44 nins i nines al
Consell,  que  són  2  nins  o  nines  de  cada  aula  de  5è i  6è.  El  primer  Consell
d’Infants va ser dia 20 de desembre de 2017. Durant aquests anys el Consell
d’Infants ha anat fent propostes de millora del poble a l’Ajuntament, ha treballat
els drets dels infants i els temes que els preocupen. L’any passat varen tractar el
tema de la salut mental i de les violències que poden patir els nins i nines.

En  aquest  moment,  posen  un  vídeo  que  varen  fer  l’any  2019  sobre  les
preocupacions dels consellers i conselleres del moment.

Acte seguit, intervé una altra consellera i explica que a les classes de 5è i 6è han
fet feina sobre diferents temes. Després han elegit persones representants de la
seva aula. Primer, els nins i nines s’han presentat voluntaris i després, han fet
votacions.

Un  altre  conseller  recorda  que,  quan  varen  fer  la  primera  reunió  a  Serveis
Socials, varen fer un semàfor que consistia que el
 verd era el  que estava bé; quan estava groc, significava que estava més o
manco; i el vermell era el que estava malament. I amb això xerraven de coses
de Felanitx, i parts de Felanitx, com carreteres, parcs, etc.

Seguidament, el darrer conseller que intervé en aquest apartat, manifesta que al
passat Consell d’Infants varen treballar, sobretot, el maltractament que podien
sofrir nins, nines i adolescents, bulling, maltractament físic, abús sexual. Varen
anar a la Casa de Cultura a fer una activitat, on els varen plantejar un tipus de
maltractament  i  ells  havien  de  trobar  una solució  per  a  cada tipus.  Després
d’això, ho varen explicar tot als polítics i al batle perquè hi puguin posar una
solució. Els alumnes, que ara fan 2n d’ESO, varen fer un vídeo on parlaven que
els adults, professors i professores, els han d’escoltar més, perquè ells poden
sofrir qualsevol tipus de maltractament.

Mostren el vídeo esmentat.

1.2.4 Consell d’Infants i Adolescents de Mallorca

La Sra. Violeta Rojas explica que des de 2022 formam part del Consell d’Infants i
Adolescents de Mallorca. De forma voluntària,  els municipis,  tant els que són
ciutats amigues de la infància, com altres que tenen consells d’infants, podien
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proposar dos consellers o conselleres, que havien de participar durant dos anys i
els nostres dos explicaran què és el Consell de Mallorca i què han fet.

Diuen que són conseller i consellera del CIAM. Expliquen que han participat a
dues reunions del CIAM, on ambdós varen exposar les seves idees i pensaments
per al seu benestar. A la primera, es varen reunir amb altres consellers d’altres
municipis i varen donar solucions a uns problemes que tenien. A la segona, es
varen comprometre a fer una millora en la seva estància a Felanitx. També varen
tenir  una  reunió  amb  la  pediatra  Jerònia  sobre  salut,  devers  el  setembre  o
l’octubre. Diuen que Rawan, una nina que també és aquí, va participar en el Pla
de l’atenció i els drets de la infància i l’adolescència de Mallorca. Volen aprofitar
per fer una proposta, els agradaria que a Felanitx hi construïssin un casal de
joves.

1.2.5 Parlament infantil

La Sra. Rojas comenta que cada any van al Parlament infantil i 4 joves explicaran
què hi fan.

Una de les parlamentàries conta que cada any UNICEF i el Parlament de les Illes
Balears organitzen els parlaments infantils, que es fan sobre el 20 de novembre,
Dia de la Infància. UNICEF tria un tema, com per exemple, la violència, la salut
mental o les preocupacions dels nins i cada Consell d’Infants de les Illes Balears
ho treballa i dia 20 de novembre, un parell de representants de cada Consell van
al Parlament, llegeixen un manifest i es projecten vídeos. Aquest projecte fa 11
anys que es du a terme i el Consell d’Infants de Felanitx hi participa des de 2018.
El  2020 no varen poder anar al  Parlament, però varen fer un vídeo que ara
posaran.

Es projecta el vídeo, que té per títol «Carta al meu jo de 2030».

Acte seguit, una altra de les parlamentàries relata que va participar en el 10è

Parlament infantil, on es varen reunir uns quants alumnes de les Illes Balears per
parlar del consum responsable. Afirma que el Parlament la va impactar molt,
perquè és molt gros i és una experiència que li agradaria molt tornar-la a viure.

Una tercera parlamentària explica que va participar a l’11è Parlament infantil,
l’any 2022. Aquest any, UNICEF va triar el tema de la salut mental. És molt
important tenir una bona salut mental per sentir-se bé. Hem de saber escoltar
els altres quan ho necessiten i que t’escoltin. Si una persona està bé amb ella
mateixa,  les coses  surten millor.  Del  treball  fet  sobre la  salut  mental,  varen
realitzar un vídeo els nins i nines del Consell.

I un parlamentari detalla que, per fer el vídeo, es varen veure tots els alumnes
de totes les escoles del municipi de Felanitx, varen quedar al Parc Municipal. El
vídeo anava sobre totes les coses que havien treballat els dies anteriors, i acte
seguit es projecta.
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1.2.6 Trobades amb altres consells d’infants i adolescents

La Sra. Violeta Rojas apunta que enguany també han estat conselleres viatgeres.
Han participat  a la  setena trobada estatal  a  Cáceres,  i  a  la  primera trobada
autonòmica, que va tenir lloc, el gener d’enguany, a Santa Eulàlia d’es Riu i les
assistents ho explicaran.

Una d’elles diu que primer varen anar a Cáceres. Quan varen arribar, varen anar
a un hotel, on varen fer diferents activitats per conèixer-se un poc. Al final, varen
anar  a  una  sala  on  varen  fer  una  videoconferència  amb  diferents  consells
d’infants de Colombia. 

Una altra explica que després els varen dividir en petits grups que varen treballar
diversos temes, per exemple la salut mental i més tard varen fer un manifest
sobre cada tema de cada grup.

La  següent  manifesta  que  a  la  pròxima  trobada  varen  anar  a  Eivissa.  Per
començar, varen fer unes activitats per conèixer-se millor i varen treballar sobre
la salut mental. Dins aquestes activitats, varen expressar els seus sentiments i
varen poder explicar algunes experiències que havien tengut. Finalment varen
fer un manifest.

La darrera continua que varen fer un manifest sobre la salut mental, amb un
teatre, amb una representació, o amb un rap. En aquests manifests varen parlar
sobre com tractar  la  salut  mental,  què fer  si  coneixien algú amb mala salut
mental, com fer per tenir una bona salut mental i altres coses.

Totes tornen a intervenir i una afirma que, per a elles, aquesta experiència va
significar un gran avanç i una gran oportunitat per conèixer i relacionar-se més.

Una altra també opina que ha estat una gran experiència, perquè han conegut
molta gent, més món i han fet moltes noves amistats.

La següent fa constar que, per a elles, el Consell d’Infants és un espai on poden
expressar la seva opinió i on se’ls escolta.

I la darrera assegura que els agrada molt, perquè els ajuden sempre que poden.

1.2.7 Metodologia del diagnòstic

La Sra. Violeta Rojas manifesta que aquest ha estat un poc el resum del que han
fet aquests darrers anys.
Ara comentaran la feina d’enguany, que ha estat elaborar un diagnòstic. Quan va
explicar  als  nins  i  nines  que  tenia  142  pàgines,  varen  trobar  que  era  una
barbaritat, ella també ho troba.
Diu que els nins només explicaran la part de les valoracions del diagnòstic. Els
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membres de la Corporació tenen el document, que properament estarà a l’abast
de tothom. La metodologia ha estat molt participativa, han recollit dades i hi han
fet molta feina nins, nines i adults.

1.2.8  Valoracions  del  diagnòstic  de  la  situació  de  la  infància  i
l’adolescència de Felantitx

Seguidament, un representant dels joves parlarà sobre els jocs del municipi de
Felanitx. Opina que han de millorar per ser realment espais protectors. S’ha de
millorar  la  neteja,  el  manteniment  i  l’augment  dels  espais  verds.  Però,  en
general, agraden a nins, nines i adolescents. 
Quant a l’atenció sanitària, actualment falta una plaça de pediatra al municipi.
Per qüestions logístiques, les dues pediatres que hi ha, només poden atendre
cada dia 95 pacients, 35 més dels recomanats. Malgrat això, la coordinació del
servei de pediatria amb els centres educatius i Serveis Socials, així com l’atenció
als pacients, és bona.
L’oferta d’activitats artístiques i culturals, és menor que l’esportiva, encara que hi
ha música, dansa clàssica, ball de bot, etc.

El següent en intervenir, assenyala que la Conselleria d’Educació posa a l’abast
de  les  escoles  protocols  per  ajudar  els  alumnes  que,  per  exemple,  pateixen
bulling, risc de suïcidi, perquè puguin demanar ajuda.
L’àrea de Joventut està superbé, fa moltes coses per a ells, els infants, com les
escoles d’estiu, campaments i excursions.
Els adolescents reclamen un lloc on poder anar a fer activitats els horabaixes. 
Es practiquen esports al municipi, però es necessiten espais on poder realitzar
jocs lliures i esports no federats.

Una altra representant  fa constar l’agraïment dels nins, nines i adolescents pel
treball que el professorat fa cada dia amb ells, malgrat que també confirmen que
els  minimitzen  i  els  comparen  amb  altra  gent,  la  qual  cosa  els  fa  sentir
malament. També tenen el  policia tutor que els dona suport en tot,  en cada
moment, però quan són al carrer se senten més insegurs, perquè el policia tutor,
en la majoria dels casos, els sol ajudar només quan són dins el centre educatiu.

I la darrera diu que una de les coses que darrerament els preocupa molt és la
falta de professionals de salut mental especialitzats en la infància i l’adolescència.
Encara que les persones dels centres educatius, serveis socials i pediatria s’han
esforçat  molt  per  ajudar els  nins amb aquests  tipus de problemes,  no hi  ha
suficients professionals actualment. De fet, encara en faltarien més, ja que molts
de nins, nines i  adolescents han tengut problemes de salut mental des de la
Covid-19. El fet de sentir-se tancats, i interactuar el mínim amb l’exterior, ha
afectat molt. 
Per altra part, volen donar les gràcies als professionals que s’han interessat en
reflexionar sobre les necessitats i oportunitats de la infància i l’adolescència, com
per exemple la coordinació dels centres educatius amb serveis socials i també
amb pediatria.
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1.2.9 Presentació del Pla

El Sr. Francisco Coll anuncia que ha arribat el moment que facin cinc cèntims del
Pla d’Infància, que és un pla genèric que instaura unes línies d’actuació que no
estan fermades a les accions, però sí que creuen que és una bona plataforma per
poder desenvolupar polítiques positives cap als infants i joves.

1.2.10 Pla de la Infància i l’Adolescència 2023/2023

Una consellera exposa el Pla de la Infància i l’Adolescència. Diu que han de mirar
les reunions que fan tant dins com fora de l’Ajuntament. També han de tenir clar
com fer feina amb els infants i els adolescents, i saber si no els tracten bé, saber
com tractar-los i cuidar-los perquè no sofreixin cap violència ni a l’escola ni fora
de l’escola i, sobretot, que les associacions, centres educatius, clubs esportius,
etc, sàpiguen com tractar-los.

Un  altre  demana  més  professionals  per  ajudar  els  nins  amb  problemes
econòmics, socials, familiars; tenir millor informació de nins que estan a un club
fent esport; informació de les escoles; informació de nins amb minusvalideses;
que hi hagi un consell d’infants per poder proposar les seves idees. 

La següent que intervé també demana implicar nins, nines i adolescents en la
creació  de  campanyes  de  sensibilització,  drets  de  la  infància,  salut  mental,
assajament escolar, igualtat de tracte i en la seva difusió, per tal que arribin de
manera més adequada a nins, nines i adolescents. Mantenir i augmentar, si és
necessari, les beques i ajudes per facilitar la igualtat d’oportunitats per a totes
les persones estudiants del nostre municipi. Vigilar el  procés de construcció i
posada en marxa de l’escola nova.

I el darrer que pren la paraula, demana la millora sanitària tant en pediatria, com
en salut mental dels nins, nines i adolescents de tot el municipi. També volen
millorar l’atenció i vigilància policial, especialment la relacionada amb els nins,
nines i  adolescents; continuar amb l’oferta d’activitats de l’àrea de Joventut i
crear zones i activitats per poder passar els horabaixes fora de l’horari escolar.
També adaptar els espais públics de la infància, fent o millorant espais on poder
practicar jocs lliures i esports no federats.

1.3 Debat

El batle agraeix moltíssim totes les intervencions i cedeix la paraula a la Sra.
Catalina Soler.

La  Sra.  Soler,  igualment  dona  les  gràcies.  Espera  que  aquest  Pla  pugui  ser
aprovat per UNICEF, no dubta que ho pugui ser. Una vegada aprovat per UNICEF
i que continuï el reconeixement de Felanitx com a ciutat amiga de la infància,
podran seguir plantejant totes les necessitats d’aquests nins i nines perquè, al



Ajuntament de Felanitx

cap i a la fi, ells són el futur del nostre municipi. Agraeix tota la feina que han
fet. Amb rialles manifesta que les que varen anar a Cáceres, han deixat alguna
anècdota sense contar. Afirma, però, que està molt bé la professionalitat de tot
el que han contat. Demana als nins i nines que segueixin endavant, que els 17
que són a aquesta Sala hi són per escoltar-los i per tenir en compte les seves
peticions.

Intervé la  Sra. Maria Vidal  i  explica que també vol donar les gràcies a tots,
alguns dels quals coneix. Diu que els que són pares i mares estan molt contents i
orgullosos  que  ells  també  tenguin  veu  i  els  transmetin  totes  les  seves
necessitats. Està segura que tot el que estigui a l’abast de l’Ajuntament i puguin
fer, ho faran.

El Sr. Juan Diego Vidal agraeix als nins i nines que hagin acudit avui al Ple per
contar  al  Consistori  les coses que els  preocupen i  les necessitats  que tenen.
Remarca que, tal i com han dit diverses vegades, són els recintes per a joves, en
teníem un i el varen tancar, és una llàstima; els llocs per practicar esports no
federats;  i  els  professionals  sanitaris  en  salut  mental  i  pediatria  el  que  més
demanden. Espera que el nou equip de govern que els pròxims 4 anys regirà la
Sala, ho duguin a terme.

El Sr. Miquel Lluís mestre reitera un altre cop les gràcies a totes i a tots per la
feinada que han fet. Sobretot es queden amb el primer dels drets, que és 
el  dret  que tenen que l’Ajuntament els  escolti,  perquè,  a partir  d’aquí,  ja  es
desprèn tota la resta. És a dir, si són capaços d’escoltar-los i de tenir-los sempre
en compte, faran que la seva infància i la seva joventut sigui millor i que aquest
municipi de cada vegada també sigui més amigable cap a ells. Els torna a donar
les gràcies i els demana que segueixin endavant.

El  Sr.  Francisco  Duarte,  com  tots  els  companys,  també  dona  les  gràcies  i
l’enhorabona  als  nins,  nines  i  adolescents.  Els  diu  que  és  un  goig  veure  la
valentia que tenen i, sobretot, el compromís, perquè tan jovenets, ja han volgut
fer aquesta passa endavant per defensar els drets i les reivindicacions del seu
sector d’edat. Afegeix que aquí hi ha 17 regidors que varen ser elegits pel poble i
que són aquí, precisament, per fer feina i per dur a terme totes les propostes que
fan. Està molt bé que això no quedi dins un calaix, sinó que dia a dia ho tenguin
present.

El batle diu que els nins, nines i adolescents han rebut les gràcies de tots els
representants de la Corporació i, de veres, és perquè s’ho mereixen. Han fet una
exposició  de  la  realitat  que  tenen  els  joves  tocant  temes  molt  importants,
demanant coses molt  senzilles  i  proposant  solucions molt  reals.  Creu que es
podrien dir  el  Consell  dels  nins  que coneixen Felanitx.  Els  torna a donar  les
gràcies i els vol demanar una cosa. Avui queda clar que són un gran Consell de la
Infància. Li agradaria que quan ells escriguin la carta al seu jo d’aquí a 30 anys,
que tots  ja  seran  vellets,  puguin  recordar  aquests  nins  que varen  començar
essent el Consell de la Infància, que varen voler ser el  Consell de la Joventut, i
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que després varen voler ser la veu del poble de Felanitx. És una feina per anar
fent tira tira, d’aquí a molts d’anys. Creu que estam d’enhorabona i els torna
donar moltes gràcies per la feina que han fet, extensiva als tècnics implicats en
donar forma a aquest projecte.

El batle demana als joves presents que, en dir «vots a favor», també alcin la mà.

1.4 Votació

Acabades les intervencions, se sotmet la proposta a votació i, per unanimitat,
s’acorda:

Primer. Aprovar el Pla d’Infància i  Adolescència de l’Ajuntament de
Felanitx  2023-2027  per  poder  sol·licitar  la  renovació  del  reconeixement  de
Felanitx com a Ciutat Amiga de la Infància.

Segon. Aprovar l’inici dels tràmits per obtenir la condició de Renovació
del  Reconeixement  Ciutat  Amiga  de  la  Infància  i  col·laborar  pel
desenvolupament, la millora contínua i la innovació en les polítiques d’infància i
adolescència a Felanitx.

Tercer. Facultar el batle perquè pugui signar qualsevol document que
sigui necessari per fer efectius els acords precedents.

En no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió, de la qual,
com a secretari, n’estenc aquesta acta.

Felanitx, document signat electrònicament al marge.


